



To celebrate Franco-Ontarian Day, the Association des communautés francophones de l'Ontario Windsor-Essex-Chatham-Kent (ACFO WECK), with the support of local partners, hosted LE FRENCH PART'EH at Mackenzie Hall on September 27, 2019. The event was an opportunity for the Windsor-Essex, Chatham-Kent Francophone community to come together, strengthen bonds, and celebrate the French language and culture.

[ACFO WECK](#) works to continually promote the interests of the French-speaking Ontarians in all fields, bring together Francophones from Essex, Kent, Chatham and the City of Windsor to coordinate the work of its members. Since its creation, ACFO WECK has continued to defend the interests of Francophones, to obtain social, health, recreational, educational, cultural and economic services in French. Also, ACFO WECK encourages the regrouping of Franco-Ontarians and supports the demands of the different Francophone groups, to promote the development and growth of Francophones in the Windsor-Essex-Chatham-Kent region.

During the event, the Windsor Essex Local Immigration Partnership was honored to receive a recognition award for its continued contribution to the outreach and development of the Francophone community. Susanne Schulthies, Immigration, Refugees and Citizenship Canada (IRCC) Integration Program Officer, shared the news of the award with the IRCC communications department. "WE LIP has embraced the growing diversity of the local francophone community and has made tremendous strides in ensuring that the needs of newcomer francophones are considered in every conversation and in any consideration to local systemic change. Considering francophone's unique barriers and access issues, it has been an ongoing demonstrated strength in the WE LIP's work to ensure access to information that is made available in French whenever possible, and to ensure that community partners from the francophone community do not experience barriers to communication or participation in local planning."



Pour célébrer la journée franco-ontarienne, l'Association des communautés francophones de l'Ontario de Windsor-Essex-Chatham-Kent (ACFO WECK), avec le soutien de partenaires locaux, a organisé LE FRENCH PART'EH à Mackenzie Hall le 27 septembre 2019. Cet événement a été une occasion pour la communauté francophone de Windsor-Essex, Chatham-Kent de se réunir, de renforcer les liens et de célébrer la culture et la langue française.

[ACFO WECK](#) a pour mission de promouvoir des intérêts des Ontariens et Ontariennes de langue française dans tous les domaines et de regrouper les francophones d'Essex, de Kent, de Chatham et de la ville de Windsor,. Depuis sa création, l'ACFO WECK ne cesse de défendre les intérêts des Francophones, d'obtenir des services sociaux, de santé, récréatifs, éducatifs, culturels et économiques en langue française, de susciter le regroupement des Franco-ontariens, d'appuyer les revendications des différents groupes francophones, de promouvoir le développement et l'épanouissement des Francophones de la région WECK.

Au cours de l'événement, le partenariat local d'immigration Windsor Essex a eu l'honneur de recevoir un prix de reconnaissance pour sa contribution continue au rayonnement et au développement de la communauté francophone. Susanne Schulthies, agente du programme d'intégration, Immigration, Réfugiés et Citoyenneté Canada (IRCC), a partagé les nouvelles de cette distinction avec le département de communications de IRCC. « Le WELIP a compris les enjeux de la diversité croissante de la communauté francophone locale et a fait d'énormes progrès afin de s'assurer que les besoins des nouveaux arrivants francophones soient pris en compte dans tous les sujets de conversation. Compte tenu de la particularité des barrières et des problèmes d'accès que connaissent la communauté francophone, le WELIP a continuellement œuvré, et ce dans la mesure du possible, pour s'assurer que les informations soient disponibles en français et pour que les partenaires communautaires francophones ne rencontrent pas des freins à communiquer ou à participer à la planification locale. »



Le personnel de l'ACFO WECK et les membres du conseil d'administration

ACFO WECK staff and Board members